
Zápis 
z jednání mysliveckého sněmu ČMMJ, z.s. - okresního mysliveckého spolku Strakonice (dále také jen Sněm“)  

konaného 15.6.2025 od 15:00 hod. v kulturním domě ve Škvořeticích č.p. 43 

 

1) 

- Zahájení Sněmu slavnostním mysliveckým troubením provedl předseda ČMMJ, z.s. - okresního mysliveckého spolku 

Strakonice (dále také jen „OMS Strakonice“) Miloš Vondrášek: 

 

- dále přivítal účastníky sněmu a hosty: 

- člena Myslivecké rady ČMMJ za Jč. kraj Ing. Jiřího Chmela 

- místopředsedu ČMMJ, z.s. pro spolkovou činnost Ing. Miloše Fischera, MBA 

- Marii Kubernovou - MS Radošovice 

- poděkoval MS Zbůze Škvořetice jako pořádajícímu spolku za organizaci a zajištění průběhu Chovatelské přehlídky 

trofejí za r. 2024 na okrese Strakonice a za zajištění a přípravu zázemí pro konání Sněmu 

- poté předseda předal slovo místopředsedovi OMS Strakonice Ladislavu Hořejšímu, kterého pověřila myslivecká rada 

OMS Strakonice (dále také jen „MR“) řízením Sněmu 

 

2) 

- místopředseda OMS Strakonice Ladislav Hořejší seznámil účastníky Sněmu s programem Sněmu a dalšími 

formalitami: 

- Program sněmu: 

1. Zahájení + přivítání hostů 

2. Seznámení s programem Sněmu 

3. Volba mandátové komise 

4. Ověření, zda je volební sněm usnášeníschopný 

5. Volba zapisovatele a ověřovatelů, schválení programu jednání, jednacího a volebního řádu 

6. Volba volební a návrhové komise,  

7. Zpráva o plnění usnesení z minulého okresního sněmu konaného dne 9.6.2024 v Číčenicích 

8. Zpráva o činnosti OMS Strakonice za uplynulé období 

9. Zpráva o hospodaření OMS Strakonice za rok 2024 

10. Návrh rozpočtu OMS Strakonice na rok 2025 

11. Zpráva o činnosti Dozorčí rady OMS Strakonice (dále také jen „DR“) za uplynulé období a stanovisko DR 
k výsledku hospodaření za rok 2024 

12. Předání mysliveckých vyznamenání 

13. Informace k volbám do Myslivecké rady a Dozorčí rady OMS Strakonice 

14. Volby do MR a DR OMS Strakonice 

15. Přestávka k vyhodnocení voleb, podání občerstvení 

16. Volební komise  - Vyhlášení výsledku voleb do orgánů OMS Strakonice 

   - I. zasedání MR a DR OMS Strakonice 

17. Volba předsedy a místopředsedů MR, volba předsedy a místopředsedy DR OMS Strakonice 

18. Přestávka 

19. Diskuse + zprávy odborných komisí OMS Strakonice 

20. Návrh usnesení (návrhová komise), připomínky k návrhu usnesení, schválení usnesení  

21. Závěr 

 

 



3) 

- Návrh na složení Mandátové komise: Jan Havlan - předseda, Pavel Čech, Stanislav Havlan 

Delegáti Sněmu jednomyslně odsouhlasili složení mandátové komise. 

 

4) 

- Předseda Mandátové komise seznámil účastníky Sněmu: 

- se stavem členské základny OMS Strakonice k dnešnímu dni - celkem 854 členů 

- s počtem hlasů, kterým disponují delegáti na základě předložení plných mocí od členů OMS Strakonice: 

- Sněmu se účastní 44 delegátů, kteří disponují 471 hlasy, tj. 52,46 % z celkového počtu členů 

- Sněm je tedy usnášeníschopný 

 

5) 

- Návrh na zapisovatele: Pavel Pěsta 

- Návrh na ověřovatele zápisu: Ing. Lukáš Kroupa, Jaroslav Božka 

Delegáti Sněmu jednomyslně odsouhlasili obsazení funkce zapisovatele Sněmu a ověřovatelů zápisu Sněmu. 

 

- Návrh Programu jednání, Jednacího a Volebního řádu 

Delegáti Sněmu jednomyslně odsouhlasili program jednání Sněmu, Jednací a Volební řád Sněmu. 

 

6) 

- Návrh na složení Volební komise: Tomáš Houdek - předseda, Zdeněk Myslivec, Bc. František Samec 

Delegáti Sněmu jednomyslně odsouhlasili složení Volební komise. 

 

- Návrh na složení Návrhové komise: Vojtěch Limpouch, Karel Kříž, Kateřina Košťál Schwarzová 

Delegáti Sněmu jednomyslně odsouhlasili složení Návrhové komise. 

 

7) 

- Předseda OMS Strakonice Miloš Vondrášek: 

- přednesl zprávu o plnění usnesení minulého Sněmu, který se konal 9.6.2024 v Číčenicích: 

- úkoly stanovené v usnesení byly splněny 

- OMR Strakonice se řídila aktuálními potřebami, nařízeními a nabídkami orgánů na úseku myslivosti a státu, 

kdy důsledně vycházela především z potřeb OMS Strakonice a jeho členů. 

 

8) 

- Předseda OMS Strakonice Miloš Vondrášek: 

- přednesl zprávu o činnosti OMS Strakonice za uplynulé 5-ti leté období 

- zmínil, že po nástupu nové myslivecké rady získala tato i zástupce státní správy myslivosti Ing. Petra Šťastného a Krajské 

veterinární správy Pavla Pěstu 

- OMS Strakonice podporuje a zajišťuje akce na úseku myslivosti v rámci okresu 



- v minulém roce měl OMS Strakonice 920 členů, v současné době je to 854 členů - průměrný věk je 55 let. Snížení 

členské základny může být důsledkem různých vlivů, jako např. změna výše členského příspěvku, úmrtím členů, 

přestěhováním apod. 

- Střelectví: 

- pořádáme tradiční střelecké soutěže 

- provádí se soustavné vzdělávání střelců a propagace střelectví 

- střelnice Droužetice - vede jí správce střelnice Václav Bláha 

- proběhla I. etapa rekonstrukce střelnice 

- minulý kurz adeptů myslivosti o první lovecký lístek - zkoušky absolvovalo 14 adeptů - všichni obstáli 

- letošního kurzu se účastní 18 adeptů 

- proběhlo školení proškolených osob (prohlížitelů zvěřiny), ve spolupráci s Veterinární univerzitou Brno 

- Kynologie: 

- tradičně byly pořádány zkoušky lovecké upotřebitelnosti psů 

- Kultura: 

- OMS se podílí na organizaci akcí pro propagaci myslivosti jako takové, mimo jiné pořádáním mysliveckých akcí 

jako např. z nedávné doby Mysliveckého dne ve spolupráci s restaurací Lovecká bašta, který se konal dne 

4.6.2023 a byl velice kladně hodnocen širokou veřejností, která se akce účastnila. Podpořit tuto akci přijeli 

mezi jinými i vábič Václav Svoboda, jehož rozsah hlasů zvěře, které dokáže napodobit je obdivuhodný a spolu 

s moderátorem akce místopředsedou OMS Strakonice Ladislavem Hořejším dokázali dlouhou dobu bavit 

přítomné návštěvníky. Stejně tak své umění předvedl řezbář Milan Klement nebo malířka Michaela Píchová. 

- dále se OMS podílel na pořádání dětských soutěží, pozvánkami na různé myslivecké akce, kdy se zúčastnili 

vábiči, kynologové, trubači, umělci různých oborů - malíři mysliveckých obrazů, nožíři, umělečtí kováři, 

řezbáři, řemeslné stánky s nabídkou rozmanitého zboží, mysliveckého oblečení, vybavení a výrobků 

myslivecké kuchyně atd. Ke zlepšení čehokoliv je vždy prostoru dost a jistě by OMS uvítal účast většího počtu 

spolků z okr. Strakonice. 

- speciální poděkování zaznělo vzhledem k pomoci nebo účasti na kulturních akcích směrem např. k MS 

Dražejov a dalším spolkům v okolí Strakonic 

- Národní myslivecké slavnosti Ohrada - zde je velice kladně hodnocená účast OMSu Strakonice 

- zaznělo poděkování spolkům za pořádání tradičních mysliveckých plesů a bálů, jakožto nejjednodušší formy 

propagace myslivců a jejich činnosti v rámci života v obcích 

- Tradice: 

-  Trubači OMS Strakonice se na pozvání účastní většiny mysliveckých akcí na Strakonicku a přivítali by rozšíření 

svých řad 

-  Chovatelská přehlídka trofejí: 

- účast jen cca 50 % spolků - bylo by potřeba účasti větší, jelikož výsledky chovu a lovu zvěře na Strakonicku 

jsou velmi dobré a určitě máme čím se prezentovat před ostatními spolky a veřejností 

- Práce s mládeží: 

- v našem okrese máme dva subjekty, které se pravidelně věnují práci s dětmi: 

- MS Čepřovice - kroužek vedený p. Michalem Máchou 

- MS Číčenice -  p. František Holát - provádí mimo jiné i osvětu ve školách a školkách 



- v této oblasti nám stále chybí komplexní přístup k výchově dětí a mládeže ve vztahu k přírodě a velmi by 
pomohl každý nápad, jak toto změnit, jelikož pokud se děti naučí v mládí přírodu milovat a chovat se k ní 
s respektem, tak v dospělosti to již bude samozřejmost. 

- Další činnosti OMS: 

- každoročně OMS Strakonice zajišťuje dotaci na kamennou sůl a pro ochranu zvěře před srážkou s vozidly 

pachové ohradníky spolu s reflexními fóliemi, kdy následně jsou tyto materiály distribuovány bezplatně 

spolkům k využití v jejich honitbách 

- OMS Strakonice organizuje nejméně jednou za měsíc pravidelná jednání Okresní myslivecké rady 

- velikým překvapením a šokem bylo pracovní selhání bývalé jednatelky Hany Hejdukové, která zpronevěřila 

finanční prostředky OMS Strakonice (v současné době upřesněnou částku) 1 303 365,- Kč. K dnešnímu dni po 

složitých jednáních a výzvách uhradila pouze 218 505,- Kč, tudíž zbývá uhradit ještě 1 084 860,- Kč. Jelikož 

úhradu zbývající částky Hana Hejduková do stanovené lhůty neprovedla, bylo na ní v souladu s Usnesením 

z minulého sněmu podáno na Policii ČR trestní oznámení pro podezření ze spáchání trestného činu 

zpronevěry a případně dalších tr. činů. Do současné doby probíhá stále prověřování Policií ČR. 

- vzhledem k ukončení pracovního poměru s bývalou jednatelkou ke 30.4.2024 bylo potřeba zajistit chod 

kanceláře a dalších činností OMS Strakonice včetně kontaktu s orgány státní správy a samosprávy, smluvními 

partnery OMS, řízení organizace kynologických a střeleckých akcí, účast na mysliveckých slavnostech na 

Ohradě, dořešit záležitosti se školením prohlížitelů zvěřiny, vést členskou agendu, zajistit kontakt a pravidelná 

hlášení nebo povinnosti k ČMMJ Praha, pojišťovně Halali, Finančnímu úřadu, Okresní správě sociálního 

zabezpečení, zdravotní pojišťovně i pojišťovně zaměstnavatele, dále také řešit povinnosti s probíhajícím 

kurzem adeptů myslivosti a mnoho dalšího. 

Jelikož nebyla dostupná žádná osoba, která by disponovala potřebnými znalostmi a praxí v agendách OMS 

Strakonice, byl o zabezpečení uvedených agend vzhledem ke svým zkušenostem ve státní správě požádán 

místopředseda OMS Strakonice Ladislav Hořejší. Tento se funkce ujal, kancelář stabilizoval a úspěšně vedl do 

přijetí nového jednatele OMS Strakonice p. Antonína Růžičky až do jeho nástupu dne 1.8.2024. V současné 

době kancelář OMS Strakonice již plně funguje ve standartním režimu. 

9) 

Předseda ekonomické komise Ing. Lukáš Kroupa: 

- přednesl zprávu o hospodaření OMS Strakonice za minulé období 

- stav financí OMS Strakonice ke dni 31.12.2024: 

- běžný účet:     30 030,27 Kč 

- spořící účet:   1 001 029,49 Kč 

- pokladna:       7 074,- Kč 

- stav financí OMS Strakonice ke dni 15.6.2025: 

- běžný účet:   251 012,25 Kč 

- spořící účet:       1 017,35 Kč 

- pokladna:       1 480,- Kč (stav ke dni 14.6.2025) 

 

10) 

Předseda ekonomické komise Ing. Lukáš Kroupa: 

- přednesl návrh rozpočtu na rok 2025 - viz příloha 

 

11) 

- Předseda Dozorčí rady OMS Strakonice MVDr. František Biskup: 

- přednesl zprávu DR OMS Strakonice: 

- dle potřeby byly prováděny kontroly účetnictví, hospodaření a dalších evidencí 



- dle potřeby byly prováděny kontroly pohybů na bankovních účtech a pokladny 

- v minulém roce byla provedena 3x inventarizace: 

- 30.4.2024 - při ukončení pracovního poměru Hany Hejdukové - rozdíly popsány v zápisech 

- 1.8.2024 - při nástupu nového jednatele Antonína Růžičky - se zaměřením na období od 1.5.2024 do 
31.7.2024 - vše v pořádku (mimo řešenou zpronevěru Hany Hejdukové) 

- 31.12.2024 - na konci účetního období - se zaměřením na období od 1.8.2024 do 31.12.2024 - vše 
v pořádku (mimo řešenou zpronevěru Hany Hejdukové) 

- zmíněna zpronevěra finančních prostředků OMSu a okolností, kdy Hana Hejduková dlouhodobě 

nespolupracovala, neplnila své povinnosti, či dokonce zakrývala svoji nezákonnou činnost při zpronevěře 

finančních prostředků OMS Strakonice a tím zásadně ztížila výkon pravomocí a kontrolní činnost Dozorčí rady 

OMS Strakonice 

- od ukončení pracovního poměru Hany Hejdukové byla na základě podnětu místopředsedy Ladislava Hořejšího 

na OMS Strakonice nastavena řada nových opatření, která mají za cíl eliminovat rizika spojená s pohybem 

financí, jako např. možnost určených členů myslivecké rady okamžitého náhledu na pohyby na bankovních 

účtech OMS, nebo nastavení limitu bankovních plateb s nutným schválením statutárního zástupce, dále 

stanovení maximální výše hotovosti na pokladně apod. Pro zvýšení bezpečnosti nakládání s financemi OMS 

Strakonice by jistě také zásadním způsobem přispělo větší využívání bezhotovostního platebního styku jak při 

běžných platbách, tak při úhradách členských příspěvků. I přes všechna tato opatření však nelze eliminovat 

všechna rizika, a proto se bude v budoucnu Myslivecká rada včetně Dozorčí rady OMS Strakonice snažit 

o maximální vzájemnou informovanost, která zahrnuje např. i důsledné předávání informací od jednatele. 

- každý problém se nechá řešit, ale jedním z největších důsledků kauzy Hany Hejdukové je, že zničila desítky let 

budovanou důvěru mezi jednatelem, mysliveckou radou a mysliveckými spolky. Při řešení kauzy se ale také 

naplno projevilo kamarádství a naše soudržnost, kdy velká řada členů nabídla pomoc, zajímala se o situaci 

nebo dokonce bez vyzvání pomoc poskytla a za to si zaslouží všichni velké poděkování. 

 

12) 

- Předání mysliveckých vyznamenání: 

- pro tento rok není na Sněm nominován žádný člen k předání vyznamenání, jelikož toto bude provedeno na 

Ohradských národních mysliveckých slavnostech dne 21.6.2025 

 

13) 

- Informace k volbám do MR a DR OMS Strakonice: 

 - řídící sněmu Ladislav Hořejší provedl poučení delegátů před volbami do MR a DR: 
 - seznámil přítomné s kandidátní listinou pro volby do MR a DR 

- sdělil, že všichni kandidáti svoji kandidaturu potvrdili podpisem a slíbili, že v případě zvolení budou funkci 
vykonávat 

- požádal přítomné, zda mají připomínky ke kandidátním listinám 
- dle stanov ČMMJ musí mít: 

- MR min. 5 členů - dle tradice a z důvodu zastoupení co největšího množství spolků OMS, rozhodl sněm 
v minulosti, že MR OMS Strakonice má 11 členů 

- DR min. 3 členy 

 - organizace voleb: 
 - volby do orgánů OMS budou provedeny tajným hlasováním 
 - vysvětlen způsob volby kandidáta: 

- volí se zakřížkováním pořad. čísla voleného kandidáta na volebním lístku (může se zakřížkovat 
jedním křížkem všechny najednou) 
- max. počet zakřížkování do MR je 11 a do DR jsou 3 



- pokud by bylo zaškrtnuto více kandidátů = lístek by byl neplatný  
- pokud by bylo zaškrtnuto méně kandidátů = lístek bude platný 

  - každý delegát dostává volební lístek (s uvedením svého počtu hlasů) 
- po provedeném zakřížkování volebního lístku se lístky vhodí do připravené volební urny 
- volební komise následně provede vyhodnocení voleb a veřejně vyhlásí výsledky 

14) 

- Volby do Myslivecké a Dozorčí rady ČMMJ, z.s. – OMS Strakonice: 

 - delegáti provedli volbu do MR a DR OMS Strakonice dle volebního řádu a stanovených pravidel 

 - volební komise vybrala od delegátů do volební urny volební lístky a odebrala se k vyhodnocení voleb 

15) 

-  Vyhlášena přestávka k vyhodnocení voleb a podání občerstvení 

 

16) 

- Volební komise: 

 - vyhlášení výsledků voleb provedl předseda volební komise Tomáš Houdek: 

  - bylo odevzdáno 41 platných volebních lístků, které zastupovaly celkem 442 členů OMS Strakonice 

  - výsledek voleb je následující: 

  - volba do MR:  

 jméno, příjmení počet hlasů 

1 BLATSKÝ Milan 442 

2 BOŽKA Jaroslav 442 

3 CUHRA Jiří, MUDr. 435 

4 ČECH Pavel 442 

5 HAVLAN Jan 442 

6 HAVLAN Stanislav 427 

7 HOŘEJŠÍ Ladislav 442 

8 KROUPA Lukáš, Ing. 442 

9 PĚSTA Pavel 442 

10 TUŠEK Jan, DiS. 435 

11 VONDRÁŠEK Miloš 442 

  

  - volba do DR: 

 jméno, příjmení počet hlasů 

1 BISKUP František, MVDr. 441 

2 PILNÝ Josef 442 

3 VLAŽNÝ Petr, Ing., Ph.D 442 

 

 - do MR i do DR byli zvoleni všichni kandidáti, kteří do těchto orgánů OMS Strakonice kandidovali 

 - nikdo z delegátů nepodal námitku proti výsledku voleb 

- nově zvolená MR a DR se odebrala ke svému prvnímu jednání 



17) 

- Volba předsedy a místopředsedů MR, volba předsedy a místopředsedy DR - OMS Strakonice: 

- nově zvolená Myslivecká rada a Dozorčí rada na svých prvních jednáních navrhla obsazení funkcí předsedů 

a místopředsedů v tomto složení: 

- předseda MR  - Miloš Vondrášek 

- I. místopředseda MR - Jaroslav Božka 

- II. místopředseda MR - Ladislav Hořejší 

- předseda DR  - MVDr. František Biskup 
- místopředseda DR - Ing. Petr Vlažný, Ph.D 

- Delegáti Sněmu jednomyslně schválili výše uvedené navržené kandidáty do funkcí v MR a DR 

- řídící sněmu informoval delegáty o skutečnosti, že dle stanov ČMMJ dokončí 5-ti letý mandát současná MR 
a DR dne 28.6.2025 (5 let od zvolení na Sněmu ve Stříteži). Následně převezme funkce nově zvolená MR a DR, 
včetně všech potřebných úkonů. 

- řídící sněmu informoval delegáty o budoucím ustanovení předsedů jednotlivých komisí OMS Strakonice: 

- Organizačně právní komise - předseda Ladislav Hořejší 

- Ekonomická komise  - předseda Ing. Lukáš Kroupa 

- Myslivecká komise  - předseda Jaroslav Božka 

- Střelecká komise  - předseda Jan Tušek, DiS. 

- Kynologická komise  - předseda Milan Blatský 

- Kulturně propagační komise - předseda Miloš Vondrášek 

 

18) 

- vyhlášena přestávka 

 

19) 

- Diskuze: 

 - Milan Blatský - předseda kynologické komise: 

  - v minulém období proběhly 2x zkoušky z norování 

- všestranné zkoušky ohařů byly zorganizovány nad rámec stálých zkoušek z výkonu loveckých psů 

- poděkoval spolkům za možnost pořádání zkoušek v jejich honitbách a zmínil plán zkoušek s tím, že je 
průběžně aktualizován na webových stránkách OMS Strakonice a ČMMJ 

- kynologická komise by přivítala zapojení nových členů do její práce a hlavně rozhodčích pro ostatní 
plemena 

- v reakci na zvyšující se náklady bylo na základě doporučení kynologické komise provedeno zvýšení 
poplatků na zkouškách, kdy výsledné částky se pohybují na průměru okolních OMSů 

 - Ing. Petr Šťastný - předseda myslivecké komise: 

- okres Strakonice je rozdělen na 3 obce s rozšířenou působností - Strakonice, Blatná a Vodňany, kdy 
celková honební plocha má výměru 94 314 hektarů a z toho je: 

   - zemědělská půda - 67 676 ha 
   - lesní půda  - 21 226 ha 
   - vodní plocha  -   3 156 ha 
   - ostatní pozemky -   2 165 ha 



  - z toho dále tyto plochy dělíme na: 
   -    355 ha obor (5 obor) 
   -    615 ha bažantnic dle §69 odst. 1 z.č. 449/2001 Sb. o myslivosti (dříve samostatné) 
   - 2 993 ha bažantnic dle §2 písm. k) z.č. 449/2001 Sb. o myslivosti (jako část honitby) 

- z toho dále je: 
   -   7 honiteb vlastních o celkové výměře 2 630 ha (4 obory - 355 ha) 
   - 80 honiteb společenstevních o celkové výměře 91 864 ha 

  - v honitbách máme také evidovaná tato zařízení pro přikrmování zvěře: 
   - 1 749 slanisek 
   -    719 zásypů 
   - 1 499 krmelců 
   -    470 napajedel 

  - v okrese Strakonice je evidováno 1387 držitelů loveckých lístků, trvale vykonávajících v honitbě  
právo myslivosti 

  - v uplynulém období bylo uloveno: 
 

druh zvěře uloveno úhyn  druh zvěře uloveno úhyn 

Jelen evropský 9 2  Bažant obecný - kohout 7738 105 

laň Jelena evropského  12   Bažant obecný - slepice 2772 125 

kolouch Jelena evropského 8   Kachna divoká 20077  

Daněk skvrnitý 76   Husa velká 28  

Daněla 52   Husice nilská 6  

Danče  61 2  Liška obecná 1553  

Muflon 22 6  Jezevec lesní 25  

Muflonka 45   Kuna skalní a lesní 225  

Muflonče 30 1  Mýval severní 21  

Srnec obecný 1081 290  Psík mývalovitý 10  

Srna 667 362  Norek americký 8  

Srnče  704 309  Ondatra pižmová 23  

Prase divoké - kňour 253 1  Nutrie říční 395  

Prase divoké - bachyně 171 4  Holub hřivnáč 286  

Prase divoké - sele 1435 12  Straka obecná 158  

Jelen sika Dybowského 13 12  Vrána obecná 30  

kolouch sika Dybowského 1 1  Hrdlička zahradní 96  

Zajíc polní 104 141  Špaček obecný 1  

Polák velký chocholačka 61   Volavka 5  

Lyska černá 33   Kormorán velký 521  

 
  - Chovatelská přehlídka trofejí: 
   - uskutečnila se v kulturním domě ve Škvořeticích v období 12-15.6.2025 
   - trofeje předložilo 51 honiteb, což je 59% uživatelů 
   - vystaveno bylo: 

- 479 srnců obecných (1x zlatá 132,3 bodu, 1x stříbrná 115,5 bodu, 3x bronzová 
113,48, 110,95 a 109,23 bodu) 

- 1 jelen evropský  
- 1 prase divoké 
- 9 daňků skvrnitých 
- 3 lišky obecné  (1x stříbrná 24,7 bodu, 1x bronzová 24,13 bodu) 
- 1 jezevec lesní  (1x bronzová 22,29 bodu) 
- 1 mýval severní 

- Ing. Šťastný přednesl úvahu, proč se přehlídky neúčastní více honiteb, jelikož by to měly spolky brát 
jako prestižní záležitost, kdy mají možnost pochlubit se stavem svých honiteb z hlediska chovné 
hodnoty zvěře. Zároveň poděkoval těm spolkům, které se pravidelně chovatelské přehlídky trofejí 
účastní. 



 
  - stav lovecky upotřebitelných psů - požadavek je min. 345 psů, skutečnost 539 psů, z toho: 

 - ohaři  - 237 
 - barváři - 25 
 - honiči  - 16 
 - slídiči  - 62 
 - teriéři  - 86 
 - jezevčíci - 113 
 - severští psi - 0 

  - zmíněn stav péče o zvěř a její prostředí 

- Lukáš Vlas - předseda střelecké komise: 

- v uplynulém období byly zorganizovány tři závody v brokové střelbě: 
 - 12.4.2025 - Okresní přebor - AT 2x25 
 - 24.5.2025 - Memoriál B. Hyneše - LS + AT 25+25 
 - 16.8.2025 - O pohár předsedy OMS - AT 2x25 + finále 

                            - poděkoval správci střelnice Václavu Bláhovi za bezproblémové fungování střelnice (provozní doba 

střelnice je průběžně aktualizována na webových stránkách OMS Strakonice) 

- zmínil využití dotace na renovaci budovy střelnice 

- dále zmínil postupnou modernizaci vybavení střelnice, výměnu vrhaček a také skutečnost, že správce 

používá i své vlastní mobilní vrhačky pro rozšíření nabídky možností sportovní střelby 

- provoz střelnice je v současné době kladně hodnocen jak místními myslivci, střelci a uživateli, tak 
střelci s okolních okresů nebo dokonce ostatních krajů 

- Bc. František Samec - předseda Kulturní komise: 

- dne 1.3.2025 v restauraci Lovecká bašta ve Strakonicích proběhly zkoušky adeptů minulého kurzu 

- 14 adeptů prospělo, tedy všichni, kteří se účastnili zkoušek 

- v současném kurzu je 18 adeptů 

- OMS Strakonice se tradičně minulý rok účastnil Národních mysliveckých slavností na Hluboké 

- v letošním roce se myslivecké slavnosti konají opět a to nově 20-22.6.2025 - tentokráte ale pod 

názvem Ohradské národní myslivecké slavnosti - tuto akci pořádá muzeum Ohrada ve spolupráci 

s Jihočeskými OMSy 

- Národní myslivecké slavnosti, které pořádá ČMMJ Praha se letos konají na zámku Konopiště 28.6.2025 

 - Ladislav Hořejší - předseda organizačně právní komise 

- zmínil náplň práce své komise, kdy nejčastěji řeší přípravu a sjednávání smluv s partnery OMS 

Strakonice 

- v uplynulém období komise řešila smlouvy na pronájem střelnice, kdy smluvní vztah na využívání 
střelnice je aktuálně uzavřen s těmito subjekty: 

- Cobra Security 
- Biatlon Strakonice 
- Armáda ČR 

- dále je střelnice aktivně využívána Policií ČR pro zkoušky odborné způsobilosti uchazečů o zbrojní 

průkaz 



- na základě sjednaných výše uvedených vztahů OMS Strakonice získává finanční prostředky, které dále 

investuje do rekonstrukce, obnovu a údržbu majetku OMS Strakonice, tedy potažmo všech jeho členů. 

Nezanedbatelným benefitem celé snahy Myslivecké rady OMS je to, že střelnici mohou využívat 

v současné době aktivně všichni členové OMS Strakonice, nebo celé spolky a to za úhradu pouze 

provozních nákladů. Zde se nabízí konání různých střeleckých akcí, tréninků ve střelbě, ale i dalších 

volnočasových aktivit, jako např. konání společenských akcí mysliveckých spolků apod. 

- vzhledem k dobrým sousedským vztahům s okolními obcemi bylo přistoupeno ke vstřícnému 

nastavení provozní doby střelnice a proto Ladislav Hořejší poprosil, aby v případě plánování různých 

akcí na střelnici bylo včas jednáno se správcem střelnice Václavem Bláhou pro vyčlenění možných 

termínů 

- dále Ladislav Hořejší vyslovil poděkování Václavu Bláhovi za aktivní přístup k provozu střelnice, její 

údržbě a rozvoji, stejně tak jako vstřícný přístup k nájemcům střelnice 

 - Dotace na I. etapu rekonstrukce střelnice: 

- v rámci přidělené dotace byla vyměněna střecha klubovny, provedena nová elektroinstalace, 
provedena výmalba, vyměněny okna a parapety a pořízeno nové vybavení střelnice (stoly, 
židle, skříně, lednice, kamna, osvětlení, chemické WC apod.) a kanceláře OMS, vše celkem 
v hodnotě 426 875,- Kč - z toho bylo uhrazeno na účet OMS Strakonice jako dotace od SZIF cca 
80% uznatelných nákladů, tj. 341 500,- Kč  

- dále byla podána žádost o dotaci na II. etapu rekonstrukce střelnice, která je v současné době již 

schválena - v této dotaci můžeme investovat dalších 250 000,- Kč 

 

 - Ladislav Hořejší - informace z pohledu zkušebního komisaře na úseku zbraní a střeliva 

- byl schválen nový zákon o zbraních a střelivu č. 90/2024 Sb.: 

 - nabude účinnosti od 1.1.2026 (tedy začne se používat) 

- jelikož se myslivců velmi bytostně tento zákon dotýká, přednesl Ladislav Hořejší několik postřehů: 

 -  zákon zásadně mění pohled na evidenci zbraní a střeliva a držitelů zbrojních průkazů 

 - místo fyzických zbrojních průkazů a licencí se zavádí oprávnění k používání zbraní zapsané 

v centrálním registru zbraní. Budou zrušeny „papírové“ průkazy a doklady, a s nimi související řada 

povinností jako je např. hlášení jejich ztráty, jejich výměna, aktualizace údajů a fotografií. To také 

znamená, že budou zrušeny přestupky za neplnění těchto povinností. 

- dojde také k redukci správních poplatků, protože nebudou vydávány „papírové“ doklady, jako 

např. poplatek za registraci zbraně. Dojde k automatickému převedení skupin zbrojních průkazů na 

zbrojní oprávnění odpovídající skupiny, kde se nově zavádí místo zbrojního průkazu název zbrojní 

oprávnění základní (nahrazuje současný ZP skupiny A, B a C) a zbrojní oprávnění rozšířené 

(nahrazuje dosavadní skupinu D a E a současně obsahuje i základní oprávnění) 

 - nově je také organizována zkouška odborné způsobilosti pro získání zbrojního průkazu (tedy 

zbrojního oprávnění) - počet otázek a vyčleněný čas na psaní zůstává stejný, dochází však ke změně 

hodnocení - dle předběžného pohledu bude zkouška více zaměřena na bezpečnou manipulaci. 

Dochází také ke zrušení manipulace s dlouhou brokovou zbraní a zůstává pro obě skupiny manipulace 

jak s krátkou, tak i dlouhou zbraní, tedy nejčastěji pistolí a malorážkou. Zkouška bude také s největší 

pravděpodobností ve většině případů nákladnější. 

- jen pro informaci - držitelů zbrojních průkazů v r. 2023 bylo 314 039, vloni už 319 559. Počet 

držených zbraní stoupl v r. 2023 na 1 043 864 ks a v r. 2024 už na 1 073 534 ks. Zájem o zbrojní průkazy 

a zbraně tedy v posledních letech roste. 

 



- zákon dělí zbraně nově místo čtyř do šesti kategorií na: 

- zbraně podléhající Registraci  - kategorie R1 - R4 
- zbraně Podléhající Oznámení  - kategorie PO 
- zbraně Nepodléhající Oznámení - kategorie NO 

 
- zákon nově dělí střelivo na dvě kategorie: 

  - kategorii S1 a S2 - zakázané 
 - kategorii S3 a S4 - ostatní 

- zdravotní způsobilost se bude dokládat na Policii ČR nejpozději každých 5 let 
- Policie bude nejpozději každých 10 let kontrolovat naše zbraně 

  
- Ladislav Hořejší dále poděkoval za pomůcky, které někteří kamarádi myslivci občas věnují pro účely 

výuky a názorných ukázek při výuce adeptů ve střelectví 

- na závěr Ladislav Hořejší požádal hosty - členy myslivecké rady ČMMJ, o předání informací 
k novému zákonu o zbraních a střelivu svým kolegům, jelikož tento zákon svými ustanoveními 
zasáhne i do Zkušebního řádu pro zkoušky loveckých psů z výkonu, dále do Střeleckého řádu 
a v neposlední řadě i do zákona o myslivosti a s ním spojených dalších předpisů. Proto je nutné 
včas zahájit jednání o úpravách uvedených dokumentů, aby po nabytí účinnosti zákona o zbraních 
a střelivu nedocházelo ke zbytečným kolizím těchto norem. 

 
 - Pavel Pěsta - zástupce Krajské veterinární správy SVS pro Jčk: 

- zmínil výsledky spolu s požadavky, které Veterinární správa sleduje a vyžaduje od uživatelů honiteb  

- dále zazněly informace:  
- o vyšetření lišek, divokých prasat, informace o aviární influenze, žádost o nahlášení nálezů 

uhynulých ptáků a odeslání k vyšetření na aviární influenzu 
- o ukončení medikací spárkaté zvěře ve volných honitbách 
- o průběhu a plánu kontrol dokumentace honiteb a proškolených osob  
- seznámil delegáty s průběhem a plánem kontrol dokumentace honiteb a proškolených osob, 

s podmínkami možnosti prodeje zvěřiny tzv. „ze dvora“ 
- o možnosti žádostí o dotace, zatím žádné informace  
- o Africkém moru prasat a stavu, ve kterém se tato nákaza nachází  
- o důležitosti biologické bezpečnosti při manipulaci s ulovenými divokými prasaty  
- delegátům byly předloženy informační letáky a vyzdvižena nebezpečnost této nákazy  
- o možnosti využívání dotací KVS 

 
 - Ing. Jiří Chmel  -  člen myslivecké rady ČMMJ za Jihočeský kraj: 

- poděkoval OMSu za prezentaci myslivosti a činnost na Národních mysliveckých slavnostech na Ohradě 
a zároveň požádal o další spolupráci a prezentaci v dalších letech 

  - zmínil navýšení členských příspěvků od 1.1.2025, kdy v současnosti je to takto: 
 

základní členský příspěvek MINIMUM STANDARD EXCLUSIVE 

výše ČP celkem 1300 2400 3900 

zůstává OMS (klubu) 716 716 716 

odvod do ČMMJ 584 1684 3184 

z toho pojištění 300 1400 2900 

z toho do fondu pro podporu a rozvoj ČMMJ 5 5 5 

 



snížený členský příspěvek I. 
 

(důchodci, studenti do 26 let, 
invalidé v nejv. stupni) 

MINIMUM STANDARD EXCLUSIVE 

výše ČP celkem 800 1900 3400 

zůstává OMS (klubu) 320 320 320 

odvod do ČMMJ 480 1580 3080 

z toho pojištění 300 1400 2900 

z toho do fondu pro podporu a rozvoj ČMMJ 5 5 5 

 

snížený členský příspěvek II. 
 

(myslivci a lesníci z povolání, kteří prokáží 
pojištění u zaměstnavatele) 

MINIMUM STANDARD EXCLUSIVE 

výše ČP celkem 800 1900 3400 

zůstává OMS (klubu) 320 320 320 

odvod do ČMMJ 480 1580 3080 

z toho pojištění 300 1400 2900 

z toho do fondu pro podporu a rozvoj ČMMJ 5 5 5 

 
- čestné členství zůstalo ve výši 300,- Kč 

- informoval o stavu projednávání novely zákona o myslivosti a krocích, které byly při tom provedeny 
ze strany ČMMJ 

- informoval o připravovaném jednání Sboru zástupců 

- pozval všechny delegáty na nadcházející myslivecké slavnosti na Ohradě a Konopišti a požádal 
o tlumočení pozvánky všem členům jednotlivých spolků 

- informoval o svém rozhodnutí již dále nekandidovat do vrcholných orgánů ČMMJ a požádal delegáty 
o zamyšlení nad návrhem silné osobnosti pro volbu do uvedených orgánů ČMMJ za Jihočeský kraj 

- seznámil delegáty s výsledky voleb na okresní sněmech v Jihočeském kraji 

- poděkoval všem členům OMS Strakonice za dosavadní podporu a práci pro naší českou, a zvláště 
jihočeskou myslivost 

 

 - Ing. Miloš Fischer - místopředseda ČMMJ pro spolkovou činnost: 

  - poděkoval za pozvání na sněm 

- poděkoval za aktivitu a zejména práci OMS Strakonice na mysliveckých slavnostech na Ohradě 

- informoval o odložení projednávání novely zákona o myslivosti 

- informoval o změnách v z.č. 114/1992 Sb. o ochraně přírody a krajiny v souvislosti důsledky těchto 

změn pro mysliveckou praxi 

- informoval o problémech se změnami v právních a ostatních předpisech, např. změny doby lovu 

- informoval o vývoji v odlovu divokých prasat Policií ČR v Libereckém kraji 






